
RADA MIEJSKA 
97-570 PRZEDBÓRZ 

ul.Mostowa 29 
pow. radom ze -ińskt 

OR.0002.12.2023 

PROTOKÓŁ NR LXVIII.2023 

z obrad LXVIII sesji Rady Miejskiej w Przedborzu, odbytej w dniu 26 października 2023 roku 
w sali konferencyjnej w Urzędzie Miejskim w Przedborzu. 

W sesji udział wzięli radni i sołtysi według załączonych listy obecności. 
Ponadto w sesji udział wzięły: 
Pani Wiesława Janosik - Burmistrz Miasta Przedborza 
Pani Elżbieta Młynarczyk - Skarbnik Miasta Przedborza 

Ad.1 Obrady sesji Rady Miejskiej w Przedborzu w dniu 26 października 2023 roku 
rozpoczęły się o godz. 12.07. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof 
Zawisza. Powitał radnych, Panią burmistrz, Panią skarbnik, sołtysów oraz mieszkańców Miasta 
i Gminy Przedbórz. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W obradach 
uczestniczyło 14 radnych (nb. radnego H. Wnuka). 

Ad.2 Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad (przekazany radnym), do którego 
zgłoszono innych uwag. 

Porządek LXVIII sesji przedstawiał się następująco: 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Porządek obrad. 
3. Możliwość zgłaszania uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta Przedborza. 
5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami. 
6. Sprawozdania z analizy oświadczeń majątkowych. 
7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał: 
a) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027, 
b) w sprawie zmiany budżetu Gminy Przedbórz na rok 2023, 
c) w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania, 
d) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka 289 obręb 1, Miasto Przedbórz, 
e) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka 32/40 obręb 7, Miasto Przedbórz, 
f) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 
g) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolu, dla których organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 
8. Zapytania i wolne wnioski. 
9. Odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski. 
10. Sprawy różne. 
11. Zakończenie obrad. 

Ad.3 Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z poprzedniej sesji. 



Ad.4 Burmistrz Miasta Przedborza - Pani Wiesława Janosik złożyła Radzie sprawozdanie 
z działalności w okresie między sesjami Rady. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Ad.5 Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie między sesjami złożył 
Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich - radny Tomasz Jarosz. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Radny Jarosz podziękował Poseł Annie Milczanowskiej, Staroście Beacie Pokorze, Radnej 
Rady Powiatu Radomszczańskiego Grażynie Strojkowskiej oraz Radnemu Rady Powiatu 
Radomszczańskiego Michałowi Koskiemu za poparcie jego wniosku dotyczącego budowy 
chodnika w Kajetanowie, pozyskanie środków finansowych i wprowadzenia tego zadania do 
budżetu Powiatu Radomszczańskiego. Podziękował również Pani burmistrz za złożenie wniosku 
i pozyskanie dofinansowania w wysokości 70% na remont drogi w Mojżeszowie. 

Ad.6 Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych złożył Przewodniczący Rady 
Miejskiej w Przedborzu - radny Krzysztof Zawisza. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych złożyła Burmistrz Miasta Przedborza - 
Pani Wiesława Janosik. 

Przedmiotowe sprawozdanie w załączeniu do protokołu. 

Przewodniczący Rady powiedział, że w październiku w 1942 r. nastąpiła likwidacja getta 
w Przedborzu. To był jedyny pogrom ludności obywateli polskich pochodzenia żydowskiego 
w Przedborzu. Wypędzono i przetransportowano do Radomska około 4 500 - 4 600 osób. Część po 
drodze nie dotarła, gdyż zostali zabici. Z Radomska zostali wywiezieni do niemieckiego obozu 
koncentracyjnego w Treblince przez wojska niemieckie. 

Przewodniczący Rady poprosił o uczczenie pamięci wypędzonych z getta i zamordowanych 
w niemieckim obozie koncentracyjnym w Treblince. 

Ad. 7a Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Przedbórz na lata 2023-2027. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7a) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/511/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad. 7b Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 
Przedbórz na rok 2023. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7b) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/512/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.7c Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych 
warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 
pobierania. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7c) w załączeniu do protokołu. 
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Uchwała Nr LXVIII/513/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") 1 stanowi 
załącznik do protokołu. 

Ad.7d Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej zabudowanej oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 289 
obręb 1, Miasto Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7d) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/514/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.7e Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie nieruchomości gruntowej niezabudowanej. oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka 
32/40 obręb 7, Miasto Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7e) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/515/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.7f Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu 
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7f) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/516/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad.7g Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Przedbórz. 

Wobec braku pytań przewodniczący Rady poddał w/w projekt uchwały pod głosowanie. 
Protokół głosowania (7g) w załączeniu do protokołu. 
Uchwała Nr LXVIII/517/23 została przyjęta jednogłośnie (14 głosów „za") i stanowi 

załącznik do protokołu. 

W tej części obrad Przewodniczący Rady ogłosił przerwę, po której wznowiono obrady. 

Ad.8,9,10 

Przewodniczący Rady poinformował o korespondencji: 

1) Od mieszkańców miejscowości Gaj w sprawie postawienie przystanku autobusowego. 
Pani burmistrz powiedziała, że była na oględzinach z Panem sekretarzem, Panem sołtysem 

i osobą zainteresowaną tą sprawą. Pracownik Urzędu ma dokonać rozpoznania i wtedy będzie 
rozważana ta sprawa. 

2) Od mieszkańców miejscowości Wola Przedborska w sprawie zamontowania progów 
zwalniających. 

Pani burmistrz powiedziała, że na terenie Gminy kilka progów zwalniających jest 
zamontowanych. Koszty montażu progów nie są małe. Ponadto potrzebny jest projekt zmiany 
organizacji ruchu. W Woli Przedborskiej konieczny jest remont drogi na końcu miejscowości, gdzie 
jest opracowana dokumentacja projektowa. Na chwilę obecną niezasadne jest wydawanie pieniędzy 
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na progi. Tym bardziej, że mieszkańcy przy swojej posesji nie chcą mieć progu. Najpierw trzeba 
wykonać remont drogi, a zamontowanie progów będzie rozważane w późniejszym terminie. 

3) Od Wojewody Łódzkiego kierowane do Jednostek Samorządu Terytorialnego 
Województwa Łódzkiego dotyczące uregulowania w stosunkach polsko-niemieckich kwestii 
reparacji wojennych, odszkodowania i zadośćuczynienia za szkody wyrządzone w czasie II Wojny 
Światowej oraz list Pełnomocnika Rządu do Spraw Odszkodowań za Szkody Wyrządzone Agresją 
i Okupacją Niemiecką w latach 1939-1945 Ministra Arkadiusza Mularczyka dotyczący podjęcia 
uchwały wyrażającej poparcie dla starań zmierzających do pozyskania odszkodowań za straty 
wojenne, upamiętnienia miejsca zbrodni niemieckich, oszacowania strat wojennych. 

4) Z Urzędu Miejskiego w Toszku w sprawie podjęcia uchwały przez Radę Miejską 
w Toszku w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 
inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy kodeksu postępowania cywilnego, 
kodeksu pracy oraz postępowania w postępowaniu egzekucyjnym w administracji i innych 
powiązanych tematycznie oraz podjęcia tożsamych uchwał. 

Pani burmistrz powiedziała, że w ostatnim czasie nastąpiło zainteresowanie boiskiem 
sportowym i Miejskim Klubem Sportowym „Pilica". Od początku kadencji burmistrza zależało jej 
na regulacji stanu prawnego boiska sportowego. Rozpoczynając pracę jako Burmistrz Miasta 
Przedborza, postawiła sobie za cel uregulowanie możliwych spraw. Prowadziła rozmowy 
z Zarządem MKS „Pilica" w sprawie uregulowania stanu prawnego, ponieważ przez 50 lat nikt się 
tym nie zajmował. Proponowała, żeby MKS .Pilica" przejął boisko przez zasiedzenie, bądź Gmina 
w drodze komunalizacji. Długo trwały te rozmowy. Prezes MKS „Pilica" miał podjąć decyzję na 
Zarządzie. ale Zarząd nie podjął decyzji. Podczas dwóch walnych zgromadzeń uczestniczyli radny 
Małecki, radny Rabenda, przewodniczący Rady i również nie zapadła żadna decyzja. Jedna z osób 
powiedziała że, jeśli Gmina zrobi komunalizację, to sprzeda ten teren deweloperom. Na MKS 
„Pilica" przekazywane są środki finansowe z różnych źródeł, żeby dzieci rozwijały swoje 
zainteresowania sportowe. Niejednokrotnie toczyły się rozmowy, czy przekazać środki finansowe 
na MKS „Pilica" bądź szkoły, czy na sztukę walki do Europejskiego Centrum Budo - Dojo Stara 
Wieś. Piłka nożna od lat jest wpisana w tradycję Przedborza i nikt nie podjąłby się zlikwidowania 
klubu. Poinformowała, że przewodniczący Rady odczyta pismo dotyczące podejmowanych działań 
w sprawie komunalizacji boiska sportowego. Przedstawiciel MKS .Pilica" poinformował, że klub 
nie jest zainteresowany przejęciem boiska przez zasiedzenie. Poproszono, aby Gmina zrobiła 
komunalizację. Wojewoda Łódzki wydał w dniu 26 kwietnia 2022 r. decyzję dotyczącą 
komunalizacji nieruchomości gruntowych. Ponadto rozmawiała z parlamentarzystami, 
z przedstawicielami Ministerstwem Sportu, czy jest możliwość złożenia wniosku o dofinansowanie 
i dopóki nie będzie opracowanej dokumentacji projektowej, to nie można złożyć wniosku 
o dofinansowanie. Radnym, którzy się tym interesowali powiedziała, że po zakończeniu prac 
związanych z budową oczyszczalni, wprowadzone zostanie do budżetu Gminy zadanie na 
wykonanie dokumentacji projektowej na Orlik oraz boisko sportowe. Jeden z parlamentarzystów 
powiedział, że pomoże w pozyskaniu środków finansowych, jeżeli będzie taka możliwość. 
Natomiast przewodniczący Rady mówił, że być może Gmina wystąpi do Totalizatora Sportowego 
o dofinansowanie. Gmina Przedbórz nie jest tak zasobną Gminą jak Gmina Kleszczów i nie może 
od razu wykonać wszystkiego. Jednak czynione są starania, aby jak najwięcej inwestycji zostało 
wykóftaftyćh. Pełni funkcję burmistrza, żeby rozwiązywać problemy, służyć mieszkańcom 1 dalej 
będzie to robiła. Mieszkańcom również należą się boiska sportowe, place zabaw, drogi, oświetlenie, 
oczyszczalnia ścieków. Jej zdaniem ona jako burmistrz oraz radni, którzy również działają, 
sprawdzili się. Takie stwierdzenia, że nic nie robią są krzywdzące dla pracowników Urzędu i nie 
pozwoli na to, żeby pracownicy, którzy ciężko pracują, starają się, byli krytykowani. Stwierdziła, że 
nikt się nie odważy na zlikwidowanie MKS „Pilica". Dowodem na to są przekazywane co roku 
środki finansowe z budżetu Gminy. Jeśli uda się wykonać dokumentację projektową, która będzie 
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kosztować niemałe pieniądze, bo na jedną z dróg dokumentacja projektowa będzie kosztować 
95 OOO zł. Inne dokumentacje kosztują 40 OOO zł - 60 OOO zł. Planowane jest zrobienie nie tylko 
boiska sportowego do piłki nożnej, więc opracowanie dokumentacji potrwa kilka miesięcy, ale to 
nie znaczy, że nic nie jest robione. Podobna sytuacja jest z Orlikiem. Trzeba być obiektywnym, 
patrzyć na to, co jest zrobione i co jest w dalszych planach do realizacji. 

Przewodniczący Rady powiedział, że najważniejszą inwestycją na terenie Gminy Przedbórz 
była budowa oczyszczalni ścieków. Poza tym Gmina Przedbórz nie była właścicielem terenu boiska 
MKS „Pilica" przez 50 lat. Dopiero po komunalizacji została właścicielem i dopiero teraz może 
podjąć jakiekolwiek działania. Na dzisiejszej sesji zostało wprowadzone do budżetu 
przedsięwzięcie inwestycyjne: ,,Modernizacja infrastruktury sportowej" i zabezpieczono środki 
finansowe na rok 2023 w wysokości 1 000,00 zł oraz na rok 2024 w kwocie 100 000,00 zł. 
W ramach wskazanego powyżej zadania planuje się opracowanie dokumentacji technicznej na 
modernizację boiska przy ul. Sportowej oraz modernizację boiska Orlik. Odnosząc się do 
poprzedniej kadencji i poprzedniego burmistrza powiedział, że kompleks sportowy miał być 
wybudowany przy ul. Turystycznej, ale do tego nie doszło. Było bardzo dużo przeciwników, 
również z samego klubu. Opowiadano, że były burmistrz chciał teren obecnego boiska MKS 
„Pilica" przeznaczyć do sprzedaży na działki, co nie było prawdą. Teren przy ul. Turystycznej 
znajduje się w strefie zalewowej. Dodał, że żałuje, iż nie doszło do budowy porządnego obiektu 
sportowego przy ul. Turystycznej, takiego jak w innych gminach, np. Gminie Radoszyce. Będą 
czynione starania pozyskania środków finansowych, np. z Totalizatora Sportowego. Poinformował, 
że uczestniczył w ostatnim walnym zebraniu, podczas którego był wybierany Zarząd MKS „Pilica". 
Zaapelował, szczególnie do piszących w Internecie, żeby zamiast pisać w Internecie, aby przyszli 
na walne zgromadzenie, wybory Zarządu MKS "Pilica", bo był problem, żeby przeprowadzić 
wybory Zarządu MKS „Pilica", gdyż było bardzo mało osób. Niektórzy wprowadzali w błąd, bo 
było mówione, że niektóre grunty MKS „Pilica" kupił i ma na to dokumenty. Prosił z Panią 
burmistrz na ostatnim walnym zgromadzeniu, aby przynieśli dokumenty, ale nikt ich nie dostarczył. 
Wyraził nadzieję, że prace nad nowym obiektem sportowym ruszą do przodu. 

Przewodniczący Rady odczytał pismo dotyczące podejmowanych działań w sprawie 
komunalizacji boiska sportowego przy ul. Sportowej w Przedborzu. 

Pani burmistrz poinformowała, że w 2020 r. przekazano z budżetu Gminy 184 744, 67 zł na 
działalność MKS „Pilica", w 2021 r. - 187 814,72 zł, w 2022 r. - 202 583, 96 zł, w 2023 r. 
201 979,70 zł. Ponadto problem się rozpoczął, gdy powstało drugie Stowarzyszenie „Piliczanka". 
Chciała pogodzić zwaśnione strony. Ponadto inwestycje wykonywane są kompleksowo. Jednak 
szatnia MKS „Pilica" stoi w drodze na ul. Rzemieślniczej i mimo że wyremontowane są drogi 
i chodniki na osiedlu przy ul. Radomszczańskiej, a teraz będą remontowane ulice w Przedborzu, 
m.in. ul. Stara, to część ul. Rzemieślniczej nie będzie mogła zostać wyremontowana. Jest jej 
przykro, że nikt nie zajmował się przez 50 lat uregulowaniem stanu prawnego boiska sportowego. 
Poinformowała, że zalecenia Sanepidu zostały wykonane przez pracowników Urzędu. Zaprosiła 
osoby, którym jest bliska sercu piłka nożna w Przedborzu i chciałyby coś zrobić dla klubu oraz 
mieszkańców na posiedzenie Komisji Rady bądź Rady. Jej drzwi gabinetu również są otwarte, jeśli 
osoby chcą współpracować. Wyraziła nadzieję, że radni także są otwarci na współpracę . 

Przewodniczący Rady powiedział, że Umma Przedbórz jest w czołówce wysokości 
przekazywanych środków finansowych w porównaniu z ościennymi gminami mającymi podobne 
drużyny jak MKS „Pilica". Nie można jednak mierzyć się z Gminą Kleszczów. Zaapelował do 
wszystkich krytykujących, jeżeli są np. członkami MKS ,,Pilica", aby płacili składki członkowskie. 
Drugie Stowarzyszenie „Piliczanka" jest w pewnym sensie konkurencją. Tradycja, historia MKS 
„Pilica" wiadomo do czego zobowiązuje władze miasta, radnych, ale przede wszystkim działaczy 
klubu sportowego. Wcześniej było więcej zaangażowania ze strony członków, niż obecnie. 
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W budżecie Gminy jest zabezpieczone 100 000,00 zł na opracowanie dokumentacji projektowej. 
Okaże się, jaki będzie nowy Rząd i jakie pieniądze będą przekazywane samorządom. Chciałby, 
żeby w Przedborzu były boiska czy obiekty sportowe, takie jak w ościennych gminach, 
np. w Radoszycach. 

Pani burmistrz powiedziała, że na każdą wykonywaną inwestycję, na którą jest uzyskiwane 
dofinansowanie, nie wynosi ono 100%. Z Rządowego Funduszu Polski Ład Gmina dokłada 2% 
bądź 5% własnych środków, ale do wartości kosztorysu. Na pozostałe inwestycje, które będą 
wykonywane, np. na remont drogi w Nosalewicach Gmina uzyskała 55% dofinansowania, na 
remont dróg w Mojżeszowie i Józefowie Starym w wysokości 70%, na remont/budowę chodników 
w Przedborzu w wysokości 80%. Zatem na każdą inwestycję muszą być zabezpieczone środki 
własne w budżecie Gminy. Jeżeli Gmina nie pozyska środków na kompleks sportowy, to nie będzie 
w stanie sama go wykonać. Wykonanie takiego kompleksu sportowego będzie kosztować kilka 
milionów, więc to będzie następna kosztowna inwestycja po oczyszczalni ścieków. Zwróciła 
uwagę, że szkolonych jest 100 dzieci, a później nie można znaleźć 15 osób, które będą grały 
w MKS „Pilica". Młodzież niestety wyjeżdża, gdyż nie ma uczelni, dużych zakładów przez obszar 
Natura 2000, strefę konserwatorską. Jednak dobrze by było, aby MKS „Pilica" miał swoich 
sportowców. 

Ad.11 W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący Rady zakończył 
LXVIII sesję Rady Miejskiej w Przedborzu. Obrady trwały do godz. 14.04. 

Protokół sporządziła: 

Podinspektor 
ds. obsługi rady 

H~~Jt 
mgr Aneta Majchrzak 
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